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TO: DIRECTOR, FBI (105-152711)
(S

FROM : SAC, SAN JUAN ((65-514)) (P)

suJecT: (ocrror (5

IS-CUBA

Re San Juan teletype to Burean{ﬁay 2%:}1977,[j5:]

Enclosed for the Bureau are five copies of an
FD-302 reflecting interview of (the subject on May 23)) 1977.( SJ

Bureau is requested to forward two copies to 8SAC,

Miami.
When no response to questions[ésked.b& CUIB in video~(?$j
tape session is furnished, sourc%]answeraﬁ with generalities, as.
in questions about life in Cuba under Batista,(or with specific
information previously furnished to CUIS, such as participation in
-1971 assassination attempt in Cuba. S : '

2- Bureau (Encls. 5) %%&?@S/ et
(Miomi 2) CLASSIFIED BY:4 668 &fcote
(NW _Ban_Juan

REASON: 1.5 (.@,0%/
DECLASSIFY ON: X__C1)

Serialived ____ /vy .
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5/25/77
TO: DIRECTOR, FBI (105-152711)
o
FROM : sac, say Juan((e5-514)) (»)
S
SUBJECT : (%CELOT:XSQ
 “IS-CUBKA

Re San Juan teletype to Buresau May E%} 1977.(:5:)

Enclosed for the Bureau arve five copies of an
 FD-302 reflecting interview ofCEge subject on May 253 1077.C S )

Dureau is requested to forward two copies to SAC,
Miami. :

When no response to questions(ﬁéked hy CUIS in videonC:SLB
tape session is furnished, source)answered with generalities, as
in questions about 1life in Cuba under Batista,(E} with specific
information previously furnished to CUIS, such as participation in
1971 assassination attempt in Cuba?j[?
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.o Om Gay 3;‘:3 191 @ confwucn*iuu s,, ; ‘Who ‘has =3
__;-"pv'ov1ded relidble tHformation in the past, ‘was 1ntervleveﬂ by
";,,Spoc1al Agents. o the Feder Bureau of anebtloatlon and he
advised that.. onéav 18, 1977 ) he rad'e a telephone call From
Puerto Ricclto the xuban Embagsy ‘Mexico City, Mexico andC33

asked for The Viece Counsel. Source used a preés rlous¢y' s)
varranfred statement concerning the qtatus of a visa to 51g1‘d3

the Embassv that he would be traveling to "chlco Cltv -Source

_@tated thatJthe secretary: who handled the €all: in tib)e Cuban

EruoassyCéppe.armq not- to mecognize the . slgnal amd sh melycsj
a,old hlm tl‘at the "Jce Co* e o

1

Mwll was not 1n the mﬁ’wmsy

R On May ‘:.9 397:_3 Ghe Sourclj\ veled from San Juan CSD
-‘BuerLo Rl(‘ J:am,_,, Filorida, via stern Airlines 1‘110‘}113
Number 9383 ('gource a;rlved in Miami at approximately Cs,]
and was me by his Dusiness partner, TTONIO VECI ‘\JA. éource[_s
advised VECIANA tI at. h_é]was going ‘roéﬂ;lco City Jto. meet C
Cuban- Inte_ulgence Service (CUIS) Acrenfscind ‘fFC‘IA.\TA 0'1veC_S
him\copies of "Rerlieca' and "La Verdad" newspapers to furnish
to~the CUIS. (§9urce and YECIANA}traveled to the "Replica'( &

newspaper office in-¥iami and(Zhere the sourecaimet an 1ndlv:.aualC-5-J
by -the name of ALDEREGU I4, who( VECIANA had- :

wwrﬂleare orted C_SJ
to the source\to ke WOI‘LIII?‘ for Cuban Intel 'lgence Sp

wource ;advis€d that VECIANA now states thcfﬂmmif?:ﬂquA is CS_j
currently working for the Panamanian Gov roment “Intelligence. SJ
While at. the '"Replica" office, (the ourcémet ch MAX LESNIK C

and ROGER PLDO DO, “who ace ordlng toChe source,y are both . ES’Q
- employees of Rep‘llca" ue:vnpaner L '

: S SR mem o L S ALL m:omxwforx' CONTAINED | :
: : g 0079 . . o w&nxasaoaaornx?wxax.;
; - Exempt from GO TTosa and 4.

-Date of de

1@' tblon f R
- o;s;:—'EDBY:'%é}(’JLb 7
e SR DEC.,A"“

._CqZj o]

:v‘rfado, ‘Puerto Rico =~ SJf 65-5 _L4 b H kf
) R . . Fl!e#

1,785 STUART M. HOYT, JR.;
SERUSH - - tPMR:maw - S
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»Nh11e 91 the ”Repllca” newapapk“~of*1ce C:he sourmacrs:)

S was tolé}th@? one BERNARDO VELEZ, who is reportedly "one of -
v ,'AgJIMMY C
~in Wosh;ngton that "‘ALDEREGUIA was working for the Cuban Gove1n~
.ment . ("Source stated thaf)it appeared that ROGER REDONDO had S0
. tol VL ANA Jabout ALDEREGUIA's connection W1th the Panamaian 5:3'
. Govermment. (Source stated that REDONDO was at one time a'(fS
_L‘Captaln'1n ‘an anti-Batista organization known. as the Segunda o
‘Frente (Second- Front) C§ource learned thai}ALDEREGUIA is" C:S;3bf~

TER's - pecp-ﬁ,” told MAX. LFSNIK ‘that heé had been told

almost always present at th@ ”Repllca 'newspaper_offlce 1nA'

,€;7Mlam1 Florlda

v

CVECIA'\IA requested that the scurce \tell the CUIS in _CS3 :

Vf(jgex1co Clti}uhat ‘members of the Coordinacibn de. 0rgan12ac1ones(f

evolucionarias Unidas (Coordlnatlon of United Revolutionary

‘Organizations) (CORU) frequently come to "The Little Havaua'

Welfare Office in Miami and that it is believed ‘that CORU’ :J
gets money from that office. ((Source stated that\one RAFAEL(TS
VILLAVERDE is currently -in charge of that office. CﬁICIANA 5:)

. stated that\CORU members LEDO, CASTILLQ, GASPAR JIMENEZ and
"OROZCO ‘hav@ been seen at that office. C:TCLALA requested 5;3
at

that the source also |tell the CUIS th 1¢- had heard that

“_ALDEREGUIA is curreftly working for the Panamanian Government.
Cig addition, VECIANA asked -‘the source to advise YUIS thaths:l
recently ORLAEDO ‘BOSCH was interviewed on a radio program

and he was encouraging actiqn against the Venezuelan Govern-

. ment. (Epurce was to further )advise the CUIS that BOSCH, WhOC:§:S

desired a speedy trial in Vénezuela, had gotten word to CORU
that if he did not get a trial soon that CORU would take action:
and place a bomb zngainst some Venezuelan property. This

f’bomb would be den,cned to cause very.little damage and no

injury to aanyone. If the Venezuelan Government did not act
with dispatch regarding a speedy trial for BOSCh, a second

.. bomb would be placed by CORU which would cause considerable
~damage tgo Venezuelan property. (Source stated that VECIANAC? :)

felt thli}in light of the BOSCH trial matter, the Cubans might

attempt to get the Ven@zuelan Government to expedlte that
trial. : :
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whe

- S quurcp traveled from Miami, Florlda. to Mex1co Clty,C:SD
- Mexi-co;lvul Aeronavea Airlines Fllght &411 on May 19J 1977, C3
© leaving Miagmi at 3 p.m. and arriving at{ Mexico €ityjat 5 p. HLC:-
{ Source waglmet by no one at the airpgrt and weni _to his rocm,
'_50§3~'t theéﬁl Diplomatico)Hotel in\Mexico Cit§;? At 7:20 p,mﬁggg
“source Jtook one taxi to the:middle of town and tRen another
the aSsigned meeting place with the CUIS.. [ Source stated thé%ﬁzsi)
this was a maneuver to avoid easy detection of where he w ;]
destined. [He stated that héﬁwent?to the Metro Stop Yolif)andC:s
‘saw people across the street. (Eg stat=d that he walked through (s
a tunnel and then returned to the center of the sidewalk where
~“he was met by CARLOS,;(whom he had previously met \ and another ;53'
~“Cuban individual. ( Source stated thaﬁ)CARLOS;vaa wearing a '
~dark . jacket, a blug T-shirt under the jacket, dark pants and .
carrying a_gmall hanubag(zy which there was a gun. Source 5:}

-« -8tated.that )the.other .Cuban was a-white male; saspproximately .

PacId 32313055 Page 6 © = .

© .28 years ord, welighing 150, 5'8" tall, and having black hawr
w(worn MGdlum.Lengtn and narted on the Tlgﬂt side which was

combed down.  This 1nd1v1dual who was referred to as RAUL, had
no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.~

He was dressed with. a light jacket, whiteé shirt with a collar,
and dark pants. RAUL, although he did not smoke, often had a
black cigszasrette hulder in his mouth He carried nothing in

- his hands. (Source believed thaETCARLOS was the apparent leadoer$~]

- of the two. . . R _ L N R

géourqeadvised. hat his sister from Cuba, AiALIA duic3:)
trave toC@exiCo City\|to be with the CUIS during their meet with
~source. Source was)told by CARLOS that thewy did not want '
sister Jinvolved in his affairs with the CUIS and, therefore

did not come'to meet him as was previously arrangef:]cy;a

N
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ﬁvﬂ“k”k%n-gﬁourne adv1sed théE)RAUL 1eft CnRLOa(énd the sourcé:)czgj
and went To pick up an apparently rented car ashort. distance .
o Saway- Source’ State&.that this car was '‘a 1975 light green two_CIS:B
(:stbdoor Valiant. *Source_n ted what appeared to bé}car rental paoexs in
pefker ] » worKs "Puerto Rieo'!' as part of- the -
nn @nterlng the .edry, CARLOS stated - Csj
émthat they o usea. Cuvan.: Embasby Lar.for. thgse:@
meets for ‘iden: ticn reasons. -Source-stated that’ thev
traveled in the autum chile for(i?pxox1mate1y cne and. Onej](:ij
y

half hours and weni{ teo a HotelfSan Mjiguel in Pyebla Cit

He. stated that they \traveled out of Vex1co Clti]on the xpressway(:k
and 1n[§uebl£3‘went offf &t@%@forma Aven proceeded two

‘blocks and_then ‘right*for two blocks. Sournh stated that Cij

the hotelCEan Migu zsapaeared.vng £un dowrz gid third class (:

He" statea thai}tbeuCUIS ‘had aspparently rented two rooms §.J.

one “the f”ound floor "and the other -on th .Llrst floor,
”MRoom #102 =

s s Upon entering thej Sarn- Mlgu@ijﬂotel the sour{E}met[:s:)“*
can whlte €Cuban- nalefl who: was umtrodhced to him: as fHECTOR HFCTORCTS:B
was approximately 4dd VeRT s of age, 5'6" tall, weighing 185
pounds, having dark eyes &Ed slightly g“nv b‘&v hair; which
~was combed straight back. HECTOR wore nor glasses and had no
mustache nor beard (égur umderstood FLCLUR to bea texev1swon(?5~
©and videotape‘techn101aﬁ;é§?RLO told sourcé thafJHECTOR came CS$’
- from Cuba and worked with e CUIS in Cuba. /Upon entering the
ground floor room, the source noted an automatic pistol lying
on the bed and ke uﬁd@rgiood that thlc pistol be1onged to
HECTOR. "¢} .

‘Sourée'adeised that up fo this’point in conversation
~ with RAUL, the latter had talked a lot about the good times
that he recently had on a'trip to the Soviet Union when he

 ,?§ - . accompanied FIDEL CASTR? there.  He stated that the Cuban

delegation enjoyed many DWg partle in Russia and there was
an abundance of beer, wvoedka and Russian women. RAUL felt.
that the Russian people luved FIDEL CASTRO. Source, stated
- that while .enroute two the San Miguel Hotel, CARLOS advised
<: the source that JORGE sends his regards to the source. Source
“stated that JORGE s "I General," who has previously met.

with the source wn receul meetszg%)
S &v SECRET
wE e T
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= i In the grou nd floor room of the hotel,. the. Source- SR
,’“met another Cuban “who was 1ntroduced to hlm as. SAN ANA . quurQQ;y ,
“~deséribed him- as ‘nulatto, who had . Wagro featureufg He S

. is. 518" iall weighing approxlmately 160 pounds, 40 years: of
xitage and. has black kinky-hair. Source stated - hat SANTANA

' works for the CubJH hmbagsy 1n Mex1co plty (E;

- Wbll@ erroute to t"le San ’\Ilguﬂl Hotel‘; ARLOS CSJ

- mentionedyTo the ouvc5311at the CUIS. had wantedftc make a e

" videotape of.a contact with the - source and to later show R

*th{élonly to. FIDEL: CASTRO: and other: ‘high-ranking Cuban -
‘Government officials. C?ource agreed to this. Source notea

in the room that a- videéotape camera, whlch ~appeared to be a

Sony product, was mounted on a trlpod on a table .and a

.. microphone placed Just- off to the side of the table. “Source
'stated that the video machine was black #nd-white in color

and that fﬁ unéﬁr&tood the fllmlng would a]so be in black

'ﬂand whlte

(grlor to the v1deotap1ng of the sourpe there had C:Si] .
%been conversation- concernlng ‘MANOLO RAY.* Source adviged that ~TE
. "CARLOS ‘told nim that while the source’'s sister was recently . . . ...
“inPuertoRico’ during January, ]977 RAY had toLd her tht e
~+i-he-was . interested in- meeting the C”IS RAY had’ statea at

‘that time that he would be sendlng a 1etter to the source's

" sister in Cuba. Source understood that RAY would be making

a meet with the CUIS in the near future, Source stated that

it appeareo that the CUIo wanted nc connection between the

source's s:fier and RAY. ‘Also, in conversation pricr to tne

videotaping,)CARLOS {advised the ‘source_that he had come from (:S:]
Cuba to(Ee ico City

very late.;

on the evening of May J_SJ 1977, arri v1nt 5'53
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o ) 4§ourﬂe'cdv1bcd that prLow to. the VldocLaplng,,RAbL
Qnd ANmA A left the room and apparentlv went upstairs to
-Room 102- to sleepn.  Source. stated that he sat. alone at the
- -table- upon'xhlch ihe v1deo+a0h'maanne was mounted and CARLQS
w7 asked him a let of questions. This taping, in which three
o reels were used, ‘took cone hour and 25 mlnutg . -Source was
ASK ed aoout h1 'Aamlly situation in: Cuba baiore ‘FIDEL CASTRO
tcok over._ ‘He was asked about hl tnoughts cn. the Batlbtavma
“Regime in 1 ba. ‘He ‘was asked to comment about. ‘his presen o
famlly situation in and out of Cubz. He. was asked about 675:3
what political movements he had been a member ‘cf, and He

espomdeq with slpha 66 and. Bscambrey .. Cipcn quest¢oned abOuthS:]
“Al ha 66, the source told:the 1ntgrv1ewer that .in 106§)h6

hau helpod Cuban exiles and arms to pass through Puerfo Rico
- to Santo Domingoc to. be used against Cuba. [(He stated that [:5:3
-during that year he had helped approxlmate 28 individuals ’
and that 21l but four of those individuals had returned. EHe
.stated that the _other four who_m de it to Cuba were. .now in e
‘,uban prisons. (Spurce was asked to %'ve comments about hiq(fo]'
partlclpatiun -inlan. assassination attempt of. FIDEL CASTRO -
in Chile in 1971, (Gnd the source did. He was asked tg (:53
Lomment on the 1scaqb1nat1un of JOHN F. KENNEDY in 1963 and
abcut his contacts and knowledge of ANTCNIO VECIANA., The

y - dnterviewer wanted to know VECIANA's position with the U.S
: Exmbassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment about(?Sﬁj

a Mr., BLAIR and Mr. KAIL, whd ™ were reportedly employees of
the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban
" Government by FIDEL CASTRO. The CUIS suspected these
individuals of being associated with the U.S. Central Intelligence
Agency and asked the source that if he knew where they are
now and if he had -sver contacted them at the U.8. Embassy.
‘Source was’ questioned asbout his participation inlanother
assassination attempt of FIDEL C&CT{O which tooK place in
- 1981 in Havana, Cuow. CEour e stated LhaE]at that time,[ S s CfiD
VLLIANA 5FRWARDO PRADRERES( and h%)tried to kill FIDEL CASTRD
e ‘ ~with a Buzooha. He stated t ai)an apartment was rented on(fsi
i walSSlOn Street in Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law
B : (Scource stated tkaﬁ] they M“Wtcd nine months for FIDEL LAQ‘RO(:§3
“to appear at a public gathering at the Cuban capitoel which was
only one block away, buL their oweratloﬂluaq no suc¢ecess., C@'.Cf5j
5tated th%E)PRADRV%FS iad hired two others to fire
the BazcoKa andflater they repurted'urﬁakt was too old anaCTSj
not functional. [Source Qtutﬂd_thaijtblq Bazooka thch,Wam£:§f]

. e . R . ot . 3 " \ PN
used against BATISTA, had been hidden until the time of ‘the




'”aforamentloned asqaqs1natlon atlempt Céource ‘added pné;)th C.
‘Cuban Governiment "found out about this. assa551natlon'attempt

. about .two months after the: above—mcntloned individuals ‘;'

, o 'in the plot left- +He hotel ‘room, becaase +he Bazooka was
e j l*ft in the room.

CARLOS aqkeu(;he sourqé)to send a mescag; to FIDLLC;

CASTRO - and -comment on-what+he' thought- about the  possibility.: =

% _ _ of renewed relaticns between the United States and Cuba..

; ST Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba for

: ' family reasons and that many Cuban exiWes“are still, however,
hostlle Jagainst the FIDEL CASTRO Governme 'As 'a message -

(:5 o the Cuban Government, g}ource stated that )he was sorry that
ho’ald everythingmagains CASTRO and that he wanted to . come
~“back to Cuba sometime to. v151t and-that he would also_like

tO'heiﬁfthe‘Cuban ‘Government.- The  interviewer asxe@CﬁheC:5:J

sicelim il i e atinks

L source yhow he felt about worKlng with the CUIS congacts
*{fg that He had®met~in rétent months-and [scurce reported Jfavorably
. apbout these individuals. (Source was)asked to comment aboutg s
" the Cuban Reévolution and His working with the CUIS. C}ourcéj(&
‘told thé interviewer that’ +h1ng¢‘uppear to be good in Cuba

.rand that everyone::is receiving free education and medical
treatment. ((Source .added thaft]he ides never lived under(S$S
‘Communism sg nhe c¢onld not make a well considered statement
about it. 'Jource tated in the last segment of the tape Jchey(

resented him wi darge blow-up Eﬁotogrdpbs ocf prhotographs

whlch he" hao earlier given to them jwhich concerned an AlphaCl.
66 meetlnq ; ¥las, Texas, in 1963 There appeared in the
shots an dindividual answesring description: of  LEE HARVEY OSWALL
(Tg:ﬁhey askedCLh@-s urce in front of the video machine] to point ¢
which individuzl in the blow-ups could possibly be“LEE HARVEY.
OSWALD. There was no other comment made about these pictures.
R There were no other gquestions madeC?nd at that point the
R )Videotapinguendedw\£{3 K :

-
o
e

PCREL
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Cduring the

S“CRFT

L urlno the- abgve aplng,'bﬁa Sburda fmlt that he . C:S:)
‘was very convincing and that he came across as- diving_honest,
Fforthrlﬁht respOuses;f He stated that after. the taplqéj the
showed ‘him approximately 20 t0 .25 pictures of Cuban exiles.

~and - requegted th#t - he. 1dent1fy the individuals on the. -3
rhotos. CzeurCE' tated that \these photos were auite old and,CTS
‘that sevéral. b samne. name on tn_.baCA dlfuoaqh<bhev were
jd““feren* din vals.  The CUIS requested that he identif :
.anywne he o n +be group of phkotos. Source stated tha%l(fsg)
“hé - saw ‘FTRANK:CA ‘O, a cu*renu CORU member., amonq the group o
,of'photbgraphsy :

‘N

(in ﬂonvcrsaLlnn after th taping :]CARQOS mentlonedC:S:J
that CUIS knew that Mr. BISHOP, who was referred to in

recent conversation between Lho source and the CUIS, was an _
1€ name o*c DAVE ﬂhTLLY or PHiLLIPb (phonetic);

CARLO? 967%390 that,be wou1¢ ask hJ qUD@iior 3
Lor tne(é20loodlloan whigh had been earlier requested byC5
(the source.y ©e advis ei the ”"11@€3Lhat he has not had an C$

coppertunity teo talk witlhis superiors about the matter.

CARLOS added that he wouhd like to send sou1c§3to Cuba Lor(:S:}
“three or four. days of traiming and at that time he could

meet FIDEL CASTRG:and otier Cuban Govexnmenf leaders. It

was suggestad by fﬁ LOE uh4t<ggp source Jcould travel lrmuClgj

Jamaica or Flqrida in a boat,dlone, (:pd the source gtrongly CSJ
Gbated.itha% Qfel wonld never travel bv such a means. Thell$

nature of the training was not discussed. CARLOS advised
tha uld like him to twxavel to Florida for '
a three or,“f~—‘,ay perlod and mix with “OR members and VECIANA. -

Cgourcm adv1*ea Lhat dur’ng orie lgvm1nu e period'"
after the v&oaopuanq the eieptrlc llqht went out and there
was some consternation in the room as to what was naopenlnq.
At this time tlie source noted that CARLOS had in his

- possession an autsmatic pistol. - Source advised

that he, RAUL4andiCARLOS, left the room at about 3 a.m. CARLGS
took the tapes. h him and HECTOR and SANTANA stayed in the

room, = The source, CARLOS and RAUL traveled approximately one

and ane~half hours back to Mexico City and at one time, approximate
5 a.m.q their cariwas stopped by a traffic patrolman as thes

had gone thmough red traffic light. CARLOS presented his
Cdiplomatic passpo t and the police officer permitted them to go.
RAUL did m his pdssport with 1¢mn,-~ﬁu ce qta d thau~
t* “VJC“ ”;hg,




freaqon thev'
-than ~anywhere( 1h?Te o Clty.
- CARLOS ‘requested him - . meet
’Negﬁé)Restaurant ihe LO]]OWIHQ

‘ithLut thijbhls restgurant is located at
'a{Streef (close ;o” :-Cg« ITumatico JHotel) .

fﬂsfopp;pgﬁﬁen’

cribed \CAMPOS Vas a rather fat indivi

CFAMPOE)F@t(th %ourﬂgl

‘again i

(”I'm goin* to p]ﬂkup

(JUAN CARBONELL, #& Trafs

,.Ma/ax &7 554

2l dng "‘”hat +hp onlyCSj T
'was 5 saf -meeting place,
Tpon’ dronpﬂn the source off Cr :]
him and others at the(Vacw ij
worping at 9:30 a.m. @ourceCS_j
U31verbludﬁ and Pi
Source added that
Zomercxal MCXl_ana

this restaurant

1Eed_near-thr,

¥ 26:3l9'7 C%ourcé)met QUIS dtc;i;%]

'd-at this pJint met a Cuban whom

1ue nad not met beiore "Lnls individual was a white male,

approximately 5 1f” tall, weighing 160 oounds, having black

.. kair, approximately 48 years of age and not wearing glasses,
’31d9barns nor . a mus+aphp, This individual’'s hair was worn
straight back and: ;
-added that )this ind

ring a white Guaybera. Source CS.J

‘ppeared to or & cigeratte chain -
smoker. TIn addition: i3 individual - the ‘source met CAMPO%Eng
whom he had met on his vious trip fto mﬁxjvo City. uourcm
described(ﬁAMPOﬁ]as'avthLP male Canl $BETg tall, approximately -~
35 years of age, weighing 180 pounds, having L\,né’ ‘\‘ack hair

Tal. The name POSANTQ Cs3
”Tn this 1nu1v1oua1

. géource ndVlQPd, TE]the above~m“n+1oped new (jS;)
lPle’dMB appeared fo be in command when he, CARLCS and

; reakfzst. The new individua3<:5:3
CUIS would like to see him C§

-on August 11) 1977. (He zdvised ng}
the source |to travel e[ Pegasus Hotel in Kin gstqﬁ)on(i

that datd and that he woul € telephonically contacted by

the CUIS. Hegwé%}adv;sed by the new individual that if ha:St}

had something of an urgent. nature LO discussg with the CUIS

he could either send = cablefto Ki ston, Jamaica, or Vex1co(f5:}

City, Mexico. He sta+ﬂd; batfthe csa blc would advise that ,

} "Tor Dr. MIRANDA PRADD un'(givenC:5:S
structed that he would then travel
“date mentioned in the cabls. He

he could send the cable to either
r Avenue, New Xingston, Jamaica,
ca, or LO PLJRU CAMPO, Presidente
' Mexico 5, D.F., to “Qfabli%h'
ed by the new individual that
'_gdmglqg e could g to tn{]ﬁS)

L»l
1‘,.:2;—.7:.5‘&’

and an employee of the Cuban dmbiuqvgip Mexico. Zi deonc
AM

was also used. in Iﬂfer*

advised bhe.ﬁourc£31'at_

Kingston, Ja malw'

date). 'Th@ source
three days. ﬂllzezi*
was further instructed

to establish

a,xne"t n

a meet. in Me
in . case 0l




@egasuq Hotel 1’1'K1wgs+on]ahd ‘thie C‘UH Would telephonlcally C"ﬁ i

all-him. . IT suchk an emergency meet was r@qulred in Mexico o

" City, Mexico, source was advised to go to- the Metro Station
”Vladucto wa1vcn'AS loc ted 1n iront of a mov1ﬂ hou&i} le

PR C}ource was . ad sea} hat if- the CUIS woul d like t <:f£)g;
'.Lontact him they would send g cable. from a. country. other thi& L
Cuba to. th;(;purce s mother.{who is currently residing 1th 8
.the .source .in Puerto. Rlco:)requestlng medicine be.. ent(to ..~
the source's 31ster'who is a. resident of CUbd:}C:S L

s The new individual ajv1sedC:Je Sﬁurcg)that he could C:Sj’
. be contacted anywhere in the United States or Puerto Rico by -
one of their agents and that this indivi dual would approach

“him by saying, ("You look like the brother of Dr. MIRANDA PRADC
Scurce was inst Gcted to retort.to the previous statement -
by sayving "Yes, my brotheL is Dr. ANDRES MIRANDA PRADOjCS:)

During the" course of the breakfast(ihe sourcé]was(:5:)
adv 1sed'tnwt the Cubapn G \eldment wan tc help him with his
“request for 'C%?O 000 Vlocan.  He was 1nstructed at that tnmeC15]
3 C%ot to do any business with ANTONIC_VECIANA and only to kee (:5:)
riendly with him. The CUIS asked@he souy Qabout the %%

. current status of(GASPAR JIYENEZD nd after tHis the CUIS

i - stated that they would llkeCEASPA to leave the United States

‘ so- that they would be able Lo*encounter him.

S

o » The new 1ndlv1dual mentioned above asked(ibe qourc{)(Li)
Vif(ﬁENA (MARIA) ACEVEDO,| who had reside from 1963 to 19G6 op
“the second floor cl(ihe bource’élhouse in R;o.Pledras, puerto $D
Rico, J)had in any way been connected with the U.S: Central
Intelligence Agency.- He was questioned about her background.
According tofthe source A(P&kD@)had lived with her sister CS
on the second Tlocr of (the source'S)home and that both were(S$S
Cuban exiles and educators. (Sourcejfurnished the CUIS no
-pertinent ianformation cbncernlnaC;CEVFDO He advised onlnySZ)
haE)*bm two sisters had moved in 1976 to an apartment in
B(]lth n Towers in Santurce, Puerto Rico, and that NENA
currently works at Colegio Puertoricano de Ninos and that
the sister works st Ramirez Comercial. Source stated tha{)C:ij
in 1964(?EN§§W&S in some way affiliated with Alpha 66. CE;) :




o Cqmu ce’ adv1qed tha@at th‘lb polnt f‘ARLOo vave h'rm C.S:)
OOO fo¥ His services and expenses and Jtated th&L in” SR
CzugusLl 1977 ,) he would have rio 2 -money for him.. He was (: :3
advised- - thaf on August 11, 1977 the new individual WOHLJ<:S:)
.te coming tc see( the source -~ The. source was told that thetfﬁf)

:tho 1 WQI) hsppj w1+h ‘the Work that he 1D d01ng,-

SR The source advis @d that- hé)lnff ‘the" group of CUIDC:S:)
Agents s;ttlng at the table in the restaurant and Wont .
(st)

-directly to his hotel and to the airport. He flew b to
San Juan, Puerto Rcio,) on Eastern Airlines Flight(906 whlch
oeparted(ﬁex co City Jat approximately 12:45 p.m. and arrived

Czn San uu%gjan 4boat 10 O CLUCh_thqt ex @nlng C:S e

B

. ‘ Upon terllnatlon of the above 1nterv1ew (Ehe C;S:)

source stated that hé:ﬁelt that the CUIS trusted hlm 100% and
el .. .. that they have tried him in the last six months to see if he was
S N " bonest with them. He added that he did not think the CUI3 had very

il

:up-to~date or good information concerning the Cuban exiles in the
United States, Cgozrco stated 1ha§3aﬂ example of this is the ores (;s
;. Appreciation the CJIS has. for receiving copies of "Replica"

. magazine whaoq is so eaSLly purchased in thc Unlted Staueq 3nv
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
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. 3 q Date of transcription ;

onQuay 23)) 1977, (FELIX ZABALA MAS, a sourc Jwho nas £57
provided reliable information in the past, |{was interviewed by

Special Agents of the Federal Bureau of Investigation and he
advised that oy May 18, lQ?f:)he made a telephone callffrom CZQJ
Puerto Rico)to the Cuban Embassy({in Mexico City, Mexico, and
asked for the Vice Counsel. Eﬁource used a previously
arranged.statement concerning the status of a visa to signaijl;{j
the Embassy that he would be traveling to(ﬁéxico City. Sourcgﬁczix
stated that)the secretary who handled the ¢all in t Cuban *.
EmbassyCEppeared not to recognize the signal and shgfkimplylfs:j
"told him thatthe Vice Council was not in the Embassy.
On[@ay 19, 1977, the'sourqé}traveled from San Juanﬂjs:]
Puerto Rico, to Miami, Florida, via Eastern Airlines Flight
Number({ 938. Sourcé}arrived in Miami at approximately 10 a.m.CiSL)«
and was'met- by his business partner, ANTONIO VECIANA. Source( $_)
advised VECIANA that héjﬁas going to{Mexico Citﬁ]to meet 5
Cuban Intelligence Service (CUIS) Agents{and VECIANA gave (:5:}
hi@)copies of '"Replica' and '"La Verdad" newspapers to fufni&?
to the CUIS. Csource and VECIA Ajtraveled to the "Replica" -S:]
newspaper office in Miami and{there the source \met an individual(f5:]
by the name of ALDEREGUIA, who{VECIANA had earlief}rep ted (:&3
to the sourcé]to be working for Cuban Intelligence.( S

ource advised that VECIANA now states tha%iALDEREGUIA isffﬁ;j
currently working for the Panamanian Government Intelligence.
While at the "Replica' office,(the saurcenet with MAX LESNIK C5
and ROGER REDONDO, who according to(the source,| are both £ §.)
employees of '"Replica' newspaper.

Sade8 -
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Whlle ‘at the "Replica" newspaper offlce Che source CSD

was toéégthat one BERNARDO VELEZ, who is reportedl one of - .
JIMMY TER's people,'" told MAX LESNIK that he had been .told

.in Washington that ALDEREGUIA was working for the Cuban Govern-
ment. fSource stated that)it appeared that ROGER REDONDO had .5]
-told CIANAJabout ALDEREGUIA'g connection with the Panamaian
Government, CEource stated that)REDONDO was at one time a
Captain in an anti-Batista organizatiOn kn 'n‘as'the Segund
Frente (Second Front). [Source learned that JALDEREGUIA is Cﬁfj

- almost always present al the "Replica' newspaper office.in
Miami, Florida. T ’

/

) ECIANA requested that the sourcé}tell the CUIS in CLS:)
Cﬁex1co City) that members of the Coordinacion de Organizaciones C &
Revolucionarias Unidas (Coordination of United Revolutionary -
,Organlzatlons) (CORU) frequently come to '"The 'Little Havana'
‘Welfare Office in Miami and th it is believed_that CORU"
, gets money from that office. Source stated thai]on RAFAEL’C:SLJ
VILLAVERDE is currently in.charge of that offlce ECIANA¢£
stated thai}CORU members LEDO, CASTILLO, GASPAR JIMENEZ and
'OROZCO have been seen at that office. (:ECIANA requested C:S:}
that the source also )tell the CUIS that ‘he had heard that
LDEREGUIA is curréntly working for the Panhamanian Government o
In addition, VECIANA askéd the source to advise JCUIS thdt 'S o
recently ORLANDO ‘BOSCH was 1nterv1ewed on a radio-program
~and he was encouraging action ‘against the Venezuelan Govern-
ment . CEource was to furthsé]adv1se the CUIS "that BOSCH, who(jS;]
" desired a speedy. trial in nezuela, had gotten word~to CORU
that if he. d1d not get a trial soon that CORU would take action
"and place a bomb ‘against some Venezuelan property. This ‘ :
bomb would be designed to cause very little damage and no
injury to anyone. If the Venezuelan Government didi not act
with dispatch regardlng a speedy trial for BOSCH, a second
bomb would be placed by €ORU which would cause cons1derable
damage tQ Venezuelan property. Source,stated that VECIANA C:5:3
felt- thaflin light of the BOSCH trial matter, the Cubans might
attempt to get: the Venezuelan Government to expedlte that
trial.

I

i
/
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Mexiea)'v1a Aeronaveé)Alrllnes Fllght(%411 on May 19 1977, 2?
eaving Mjami at 3 p.m. and arriving -at(Mexico City at 5 p.m
Sour;
503
source’ytook
the a signed meeting place with the CUIS. Source stated thaﬁy:Sj
this was a maneuver to avoid easy detectiomr~of where he was
destined. (He stated that he went to the Metro Stop,/Xola andC;S
saw people @across the stree He stated that HE)wal ed throughC'
a tunnel and then retugned to e center of the_sidewalk where
- he was met by CARLOS, (whom he had preyviously met, Jand anotherCf s
. Cuban individual. (é;
~dark jacket, a blue’ T-shirt under thé jacket, dark pants and
carrying small handbag(in which there was a gun. Source(fs:)
stated that)the other Cuban was a white male, approximately,
28 years old, weighing 150, 5'8'" .tall, and having black hair
(worn medium length and parted ‘on the right side which was
combed down. This individual who was referred to as RAUL, had
no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.
He was dressed with a light jacket, white shirt with a collar,

and

black cigarette holder in his mouth: He carried nothing in

’

TN
N

14

Céo rce Jtraveled from Miami, Florlda, to @/Iecho Clty,CS‘J

at thel[El Dlplomatlco Hotel in ico City.J) At 7:20 p.m 5

e Wag)mii by no one at the alrp?f and went_to his.room,
Mexi
e taxi to th® middle of town and then another toC.S:

ource stated théE)CARLOS was wearing a(lS

IR 4 et e s,

A

dark pants. RAUL, although he did not smoke, often had a

I 3T

his hands. (Egurce believed thdi)CARLOS was the -apparent 1eader<:3:3 i
of the two. & K
| @ct)ur e advised _that his sister from Cuba, AMALIL) did Al Q

not travel (iex1co CityJto be with the-CUIS durlng their meet th(‘

the source. Source wasjtold by CARLOS that they did not want C.$
is 51ste£)1nvolved in"his affairs with the CUIS and, therefore,/ sV Q
She did not come to meet him as was previously arranged:ygv _ @
R
E
I
v T®P . SECRET [
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Source adv1sed thajRAUL left CARLOS Cnd the sourcej (5‘_3

and went to p1ck up .an ap arently rented car a short dlstance (fS:J

away. ( Source stated that Jthis car was a 1975 light green two-

door Valiant. {[Source noted what appeared to ‘be Jear Trental papers 1n6f0

RAUL's pocket, with the works '"Puerto Rico'" as part of the.

rental firm's»nameq (ﬁpon;entering the car, CARLOS stated ( 9:]

that they did not want to use a Cuban Embassy Car for these ‘

meets for 1dent1f1cat10n reasons. Sourc@mstated that they

traveled in the automobile for approximately ‘one and one—=
Cfalf hours and,wen;]to a Hotel(San Mlguel in Puebla Cltyt)c'

H

> .. blocks and _.then right for two blod Source stated that C:S:J
he Hotel (San Mlguei)appeared very run_down and third class

He stated thai}the CUIS had apparently’ rented two rooms, 6;5:3

. one opn the ground floor and the other on the' flrst floor
Roomé‘lozj CSJ : : ,

and in(Puebla,\wenT off at Reform Ave(; ‘proceeded two

g

~a white Cuban male(who was introduced to him asS]HECTOR HECTOR
was approx1mate1y years of age, 5'6" tall, weighing 185"
pounds,’ hav1ng dark eyes and sllghtly grey black hair, which
was, combed straight back. HECTOR wore no glasses 3 d had no

—

mustache nor beard. Sourcewunderstood HECTOR to beja television

e stated thatrthey travel out of Mex1co Cltijon the Expre way<:5:}

Upon entz§1ng the(éan Mlgueijﬁotel the sourcé)metCZS:%Lj

and videotape technician. CEARLOS told source_that JHECTOR camecﬁj:]

from Cuba and worked with the CUIS in Cuba. (ﬁpon entering the
ground floor room, the source noted an automatic pistol lying
on the bed and he understood that this plstol belonged to

HECTOR ) C §J . ,

Is . AN P
Source. adv1sed that up to thls p01nt in conversation

with RAUL the .latter had talked a lot about the- good .times
that he recently had on a trip to the Soviet ‘-Union when he
accompanied FIDEL CASTRO there. He stated that the Cuban
- delegation enjoyed many big parties in Russia and there- was

an abundance of beer, vodka and Russian women. RAUL felt

that the Russian people loved FIDEL CASTRO. Source, stated

that while enroute to the San Miguel Hotel’, CARLOS advised

the source that JORGE sends his regards to the source. Source’.
stated that JORGE is "The General who has previously met
w1th the source on recent meets (E%) o Ve

\

cs3,
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In the ground floor room of the hotel, the source
met another Cuban who was introduced to him as SANTANA. - Source
described him as '‘a Mulatto, who had Negro features. He -
is 5'8" tall, weighing approximately 160 pounds, 40 years of
age and has black kinky h@ir. Source stated_that SANTANA
works for the Cuban Embassy-in Mexico City. /y

While enroute to the San Miguel HOteiQ ARLOS (s
. mentioned ITo the sourqé}that the CUIS had wanté o make a Cdf3
.videotape of a contact with the source and to later show

this Jonly to FIDEL CASTRO. and other high-ranking Cuban
Government officials. ((Source agreed to this. Source noted

in the room that a vide€otape camera, which appeared to be a
Sony product, was mounted on a tripod on a table and a '
microphone placeéd just off to the side of the table. Source
stated that the video machine was black and white in color

and that he,understood the filming would also be in~black

and white. 35 N ‘ )

N Cépior to the videotaping of the source, there had‘(iTS:j
been conversation concerning MANOLO RAY. Source advised that.
CARLOS told him- that whilé the source's sister was récently
in Puerto Rico during January, 1977, RAY had told her that
he was interested in meeting the CUIS: RAY had stated at
that time that he would be ,sending a letter to.the source's
sister in Cuba. Source understood that RAY would be making
a meet with the CUIS in the near future. Source stated that K
it appeared that the CUIS wanted no connection between the
source's sigster and BAY. Also, in conversati prior,to the '
videotaping,) CARLO adyised.the-source,that he Jhad come fron1Cf5:3<
Cuba,tofﬁé ico City Jon the evening of(@ay'lS, 1977, arriving (:S:l
‘very late. : ‘ ‘ " ’

TRP SECRET
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Cgpurce‘advised that prior to the videotaping, RAUL
and SANTANA left the room and apparently went upstairs to
Room 102 to sleep. -Source stated that he sat alone at the

"table upon which the videotape machine was mounted and CARLOS
asked him a list of questions. This taping, in which three
reels were used, took one hour and 25 minutes. Source was

“" asked about his family situation in Cuba before FIDEL CASTRO

took over. He was asked about his thoughts on the Batista

. Regime in Cuba. He was asked to comment about his. preseﬂ C‘SD
family’ 51tuat10n in and out of Cuba. He was asked about

. what polltlcal movements he had been a mber of, and he

‘Alpha 66, the source told the interviewer 'that in 1964 )he

responded with Alpha 66 and Escambrey. [When questlon:S about(ZSt)

" had helped Cuban exiles and arms to pass t ough Puerto™Ric
to Santo Domingo to be used against Cuba. He stated that E 3
during that year he had helped approx1mate1y 28 1nd1v1dua1s
and -that all but four of those individuals had returned. He
stated that the pther four who made it to Cuba were now in

Cuban prisons. |Source was asked to give comments about  his_ 6:5:3 =

participation in }ap assassination attempt of FIDEL ‘CAS
in Chile in 19 and ‘the source did. He was asked. téﬁlc:jij
comment on the assa331nat10n of JOHN F. KENNEDY in 1963 and
about his contacts and knowledge of ANTONIO VECIANA. The
interviewer wanted to know V%f;ANA s position with the U.S

Embassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment aboutC:S:J\vK

) - a Mr. BLAIR and Mr. KAIL, -who were reportedly ;employees of
the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban
- Government by ‘FIDEL CASTRO. Thé CUIS suspected these

Agency and asked the. source that if he. knew where.they are -
now and if he had ever contacted them at the U, Embassy.:
Source was questioned about his participation 1§)another
assass1natldn attempt of FIDEL CASTRO which tooK place in

- '1961 in Havana, Cuba. (Epurce stated thqi]at that time,C :3

N

individuals of being associated with the U.S. Central Intelllgence

- VECIANA, BERNARDO PRADRERESCand he)tried to kill FIDEL CASTRQ, Cs2

with a Bazooka He stated thai}an apartment was rented onCTS
Mission Street in Havana, Cuba, by VECIANA's ‘mother-in-law. - "
-Source stated thaﬁjthey Walted nine months for FIDEL CASTROC:SD
to appear ‘at a public gathering at the Cuban capitol whlch was

only one block away,; but (their operation}had no success. il

stated that)PRADRERES had hired two othérs to fire

the Bazooka .and {later they reported thaﬁllt was too old and CTS:J,'

W " not functional. ource stated tha:jthls Bazooka, which was ('St)
used agalnst BATISTA, had been hldden until the tlme of the

’ | . f E Téjp SECRET
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) aforementloned assa551natlon attempt (:ource added thaE)theCS:)
_ ‘Cuban Government found out, about this assassination attempt-
r ‘ '~ about two months after the above-mentioned individuals
-in' the plot left the hotel room, because the Bazooka was_
left in the room. : :
l - . _ . . o Q]
~ CARLOS askedlibe sourcé)to send a message to. FIDEI,C
CASTRO and comment on what he thought about the poss1b111ty
of renewed relations between the United States and Cuba.
Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba . for
family reasons and that many 'Cuban exiles are still, however,
hostile against’ the FIDEL CASTRO Government As a message
to the Cuban Government, éégurce stated that he was sorry thatcgcx
he -did everything agains ASTRO and that he wanted to come
‘back to Cuba sometime to visit and that he would also_lik
to help the Cuban Government. 'The interviewer asked(£heC?5:]
source (how' he felt about working with the CUIS contacts
that he- had met in récent months and(source reportei)favorablyCé]
about these individuals.’ (Source was Jasked to comment about
the Cuban Revolution and his working with the CUIS.-CSource (:QJ
told the interviewer that thlngs appear to be good in Cuba.
and. that everyone is receiving free educatlon and medical
/. treatment. Cgource added that lhe has never lived under (iS:J
gCommunlsm s6 he could not make a well considered statem
about it. ((Source stated in the last segment of the tapfﬁtheycgj
‘ presented him with large blow-up  photographs of photographs,
Vo + (which he had earlier given to.them)which concerhedan Alpha 5:)
. 66 meeting in Dallas, Texas, in 1963. . There dppeared. in the’
» : shots an individual answerlng description of LEE HARVEY OSWALD.
' C‘j)They askedcghe source- in front of the video machlﬁt%to point out
,which individual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY
’IOSWALD There was no other comment made about these pictures.
. There-were' no other ‘questions madeCénd at that point- the
o v1deotap1ng endedj Cs’) .

\

-

[
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' gguring the above: taping, the source felt that he '-C‘5t) ‘
was 'ry convincing and that he came across.as giving honest,
forthright responses. He stated that after the tapinﬁ]they

showed him approximately 20 t0 25 pictures of Cuban exXiles ,
and requested that he identify the individuals on the <7 N
photos. (Source stated tth}these,photos were gquite old‘andC;5 -
that several had same 'names on' the back-although they were
different individuals. The CUIS requested that he identify
‘anyone” he could in the group of photos. [Source stated thé%l(jS;}
he saw FRANK CASTRO, a current CORU membé&®, among the group

of photographs. ' . '

s 55} €D
;J@Sﬁlcﬂ

[

/

' an conversation after the taping,} CARLOS mentioned(:S:)_
that™CUIS knew that Mr. BISHOP, who was referred to in ~ '
'recent conversation between the source and the CUIS, was' an
individual with the name of DAVE PHILLY or PHILLIPS (phonetic).

CARLOS adyised that he would ask his superiors _
for the $20,0Q§)loan which had been earlier requested by(f$;)
. C}he source.) He advised -fthe sourcé]thatvhe has .not had anCZS:)

. opportunity to talk with his superiors ahout the matter. / '
CARLOS added that he would like to_sendggource to Cuba ﬁor[ﬁi] -
three or four days of training and at that time he. could - .
meet FIDEL CASTRO and other Cuban Government “leaders. It - '

+  was suggested by CARLOS that(the so ~cé)pould travel from

" Jamaica or Fl rida in a boat alone,EgndR;he”sourcgjstropglyC;gt)'n
stated that he)would never travel by suth a means” .The‘"
nature of the training was not discussed. CARLOS advised
that the CUIS would like him to travel to Florida for o
a three 'or four day period and mix with CORU members:and VECIANA. i

[:§ource advised that during one 15 minute period . -erfj
after the videotaping the electric lights went out and there -y
was some consternation in the room as to what was happening.
- At this ‘time the source noted that CARLOS had in his
possession an aufomaticvpistol. -Source advised : : o
that he, RAUL and CARLOS, left the room at about 3 a.m. CARLOS | !
took the tapes with him and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. The source; CARLOS and RAUL traveled approximately one- .
and one-half hours back to Mexico Ci'ty and at one time, approximately
5> a.m., their car was stopped by a traffic patrolman as they ~ S
had gone through a red traffic light. CARLOS presented his
. diplomatic passport and the police officer permitted them to go. -
" RAUL did not bring his passport with him. Source- stated. that
‘ during the trip back to Mexico CityJ CARLOS stated thgt"hé '

y N | ‘ o , | ‘A X
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* hair, approximately 48 years of age and not wearlng glasses
' s1deburns nor a mustache. ‘This individual's hair was_worn

- was also use

" he could elther send a cablel to Kingston, Jamaica, or Mex1co(:5ij
- City, Mex1co . He stated tha . :
Cil"m going to plck a visa for Dr. MIRANDA PRADOjon (given Cf :3 o

e W

w@s-sﬂj@) - p SECRET
9 - « , S

"reason they had used it was_that it was a safer meetln place’ ‘3

“added thaE]thls individual appeared to be a cigeratte chain

- 35 'years of age, weighing 160 pounds, having long black _hair
~and an employee of the Cuban Embassyg:p Mexico. Sourcéjdes— Sﬁ[:ij‘

‘again in(Kingston, Jamaica, on August. 11

b . ’ / \- i

greatly disliked the San MlgueE)Hotel and that-the only C:5:]

than anywhere (i in, Mexico Clti:) Upon dropping (the source off C

CARLQS request d him to meet” him and others at the(Vaca :)
Negre)dRest urant the follow1ng morning at 2:30 a.m. Céource Cs—j

stat fjthls restaurant is located:at{Universidad and Pilar ;]CJJ
Street (close to thegglplomatlcéjHotel) Source added that C}:ﬁ

this restaurant is- also located near the Comer01a1 Mexicana (:5

Shopplng Center Cy, -

/1

- 30 a.m. on(ﬁay 2@) 1977 C;ourcé)met CUIS at<:5L:) - I
the(Yaca Negr Restaurant and at this p01nt mét a Cuban whmnCS;] Lo
he had not met. before. /This individual was a white male, ‘

‘approx1mate1y 5'10" tall, welghlng 160 pounds, having black

straight back and he was wearing a white Guaybera. Cgource(: _J

smoker. "In addition to this individual, the source met CAMPOS CLS:)
whom he had met on his previous trip(to "Mexico City. Source J£S ,
,descrlbe. CAMPOS {as ‘a white male Cuban, 5'6" tall,'approximately(fﬁi]

crlbedCEAMPoglas a rather fat indivi al. The namqiéAMPOSANTO

I in reference to this 1nd1v1dua1

/ . \ . ) o

- Céource advised tha:Bthe above—mentloned neW(jSil

dndividual appeared to be in.command when he, CARLOS and

-CAMPO@ﬁmet the sourcé}for breakfast. The new 1nd1v1duale :3

advised (the sourcé}that the CUIS would like to see him < s
?1977 (He advised ST

the sourcelto travel ‘to the Pegasus Hoté&l in Kingstonjon S ‘

that date"and that he would be telephonlcally contacted by 't)

the CUIS. e WaijadV1sed by the new individual that if he‘f

had something of an urgent 1§;nre to discuss wlth the CUIS

the cable would advise that

date).'" (The .sourc as instructed that he would then travel.C;QD
three days earlier than the date mentioned in the cable. He -

, ﬁfs further 1nstructed “that he. ,could send the cable to either:
JU

AN CARBONELL, #9 Trafalgar Avenue New Kingston, Jamaica,
to establish a meet in Jamaica; or to DPEDRO CAMPO Pres1dente
‘Mazarik #554, Colonia Polanco, Mexico 5, D.F.-, to establish
a meet ‘in Mex1co He was advised. by the new 1nd1v1dua1 that

.1n _case of an emergency meet in Jamalca he could go to th{:)[:ft]

- 1 ) .
. : A . : |

e
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(Eegasus Hotel in KlngstQEJand the CUIS would telep onlcallyC:S:D

all him. If such an emergency meet was required (in Mexico .
City, Mex1co, source was advised to g9 to the Metro Station

"Viaducto,'" which is located in front ‘of a movie housé:}[:égj

CEburce was adviSe:]that if the CUIS wbuld'llke toCiSLJ.
contact him they would send.a cable from a country other than
Cuba to the(source's mother, who is currently residing _1th 5~3
the source in Puerto Rico:lrequestlng medicine_be sent(to

L_he source's sister.who is a resident of Cuba.

The new individual- adv1sed@he sourc‘j that he could CS*]

be contacted anywhere in the United States or Puerto Rico by

one of their agents and that this 1nd1v1dua1 would approach

him by saying, ['You look like the brother of Dr. MIRANDA PRADO."

Source was instructed to retort to the- previous.statement

by saying '"Yes, my brother 1s Dr. ANDRES MIRANDA PRADO::1C3£}

Durlng the course of the breakfast(the souréé}was Cls
advised that the Cuban Government wants to help him with his

request for a(EZO Oogjloan He -was instructed at that time erj

not to do any iness with ANTONIO VECIANA and only to kee,g Csj
riendly with him.\ The CUIS as ed(ihe sourcé}about the £

current status of[GASPAR JIMENEZ\and after this the CUIS<- :

stated that they would llke(gASPAélto leave the United States{:S:)

[T} that they would be able to encounter him.

- The ,new individual mentioned above aSked(Ehe source C;S:B
if [NENA (MARIA) ACEV D@D who had.resided from 1963 to 1966 on( S
the second floor of (the source %}house in (Rio Piedras, Puerto( $D
'Ricoi)had in any way been connected with the U.S. Central
Intelligence Agency. He was quegstioned about her background,
According to(éhe source, ACEVEDQ)had lived with her sister zfgiB
’ on the second floor of (the source'gghome and that both were C_{j
> Cuban exiles and educators. (Sour elfurnished the CUIS no s
pertinent information concerning(ACEVEDO. He advised only(js:}
that Jthe two sisters had moved in 1976 to an apartment in
[E@rlnquen Towers in Santurce, "Puerto Rico, and that NENA
urrently works at Colegio Puertorlcano de Ninos and.that
. the sister works at Ramirez Comercial. Source stated that C:&]
in 1964(@EN§)was in some way affiliated with Alpha 66. [:5

/

' S ‘ ‘ : T%P 'SECRET B
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: c Céource advised thaBat this point, TARLOS gave himcs:-)
$2,000 for his services and expenses and stated that in 5;3
August, 197i) he _would have more money for him. He was C '
advised that on (August 11,-1977) the ney individual would Césj =
be coming to seelthe source. The source)was told that the S:)
CUIS is very happy with the work that he is doing.

\ _
‘ EThe source advised tha%ﬁhéﬁleft the group of CUIS 625:)'
Agents sitting at the table in the restaurant and went
irectly to his hotel_ and to the airport. He flew bagk to
San Juan,-Puerto Rciol on Eastern AirlineS'Flight(§OG whiéhcjggl-
departed{Mexico City Jat approximately 12:45 p.m. and arrived(57
E@ San-Jua@)at\about 10 O0'clock that evening. ‘ -

Upon termination of the above'interview,ﬂihe'CTS’:)

source stated that. he )felt that the CUIS trusted him 100% and

that they have tried him in the last six months to see if he was
‘honest with them. He added that he did not think the CUIS had very
up-to-date or good information co cerning the Cuban exiles in the o
United States. (ggurce stated fha%lan example of this-is the great(f;:)
" dppreciation the CUIS has for receiving copies of '"Replica'

magazine which is so easily purchased in: the United States and '
Puerto Rico. ' T ' ’ P . o

oo THP SECRET
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’On(;ay ?é]*%f"f a. Col ,cenr1¢llobﬂ1 'Wuu haQCij
orov%ded “Pllabi°,1nformallon in.the past)) was inter rviewed er_ B
;1bne01a-,Agents of the. Federsl Pur eau of 'nvestlaa,loh and he
advised that oa May 18, 1877, he pade a telephone calll C:i]
‘Puerto Rico)to th“'Cuban Embq"sﬁ(fg Mexico City, ”cx1co
‘asked for The. Vica . Lounsel.) [ Source used a prbVJOQSI"
;arrang d statement ‘concerning the status of o
he Imbassy. that he would be *ravelirg to: Hazlcc Clty.
stated that)the s« cretary who Handled +the call in the Cuoan

Lmhassy[éppeared WQ 1o recognize the s‘gLal dnd si t331m01yC$:3
told hlm tnatihe Vlce COhnCJl was not in thm E 'dsng. o

nn Mav 18, 1371 juhe‘courc;]t“"veled from Sa an Ju%n CTSf)
Pherto Ric M 1m¢,ﬂ-lo“1aa via stern Airlines” Fllyhb
Aunuer 908336§0urae arrived in Miami. at approximately 10 a.m.
and was-met by his business pariner, ANTONIG ¥ PIAVA Source
zdvised VECIANA tlaf hé]waq going toMexico Oyt o meétC?S
Cuban Intelligence .S erv1ﬂe (CUIS) Agevts(EQH Y PIAWA gave 5:]
~himjcopies of ”Ren‘lca” and. “La"ﬂrdad” newspapers to furnish
to the CUIS, (Source and- VECLANAltraveled. tn the ”?epllca”Cfé:J
newspaper cffice in Miami and (fhere the source \met an lﬂﬂ1VTQda;<:£J

by the name of - ALDEREGUTA, who [VECIANA had ea’Ligf)repo teo.(fj £
to the sourcé&lto ke uorh1n5 for Cuban In*eli'"eﬂ”‘; S:i R

ol

Source advis®d thet VECIANA now states th{ﬂ' ERIGUIA 4 s£:§3
currently worklng for the Panamanian Gowe“1mnnb.1ntclllg ence ,
-While at the "Replica' office Clh :Qourcg)mot with MAX LESNIX Cfij
and ROGER. REDONDO, who. apcordlnw the sovr%f] are hoth(?s;j
employees of,f%epllc PAnemspaper.‘fmi. o .

! AunxwropuArzoncon~Arwzn
. HERBIN I£ UNCLASSIFIED ZXCEPY
WKERE ssomi ommwxsz.

VALGUOPlQS‘zt‘B and 4. ' R
indefinite, R ?X/ ‘
=" w4 S’F -3BYJ%Y5¢/W

© - PREASON: ;z: .-(aoa
))(Ca)

(')

CEULKQU. e

¥ C%/%i}77 -1ﬁvvv‘Vforado,,Pueﬁto,Eica ; u[ES 514~ t]é§t>
i wed on - qt " . o . ) LFile # :

iKSA,JARRY'B. JuA\DO ITI; "SA 8 “LxRT M. HOVT, Ju.;
. SA.PAUL.M. “RUSH - . . pMn Cmaw
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" told{VECIANA

Whlle at 1—hp "'Rep]wca” new“oaper Offlc , @_he sourcr—‘ CSJ

,‘was to{ﬁ)*hat cne BERNARDO VELEZ, wholls 1eported1y "one of
- JIMMY CARTER's pecple," told MAX LESNI
~din vawhlngton that ALDEREGUIA was working for the Cuban Gover
“ment, . bcurfé:gtaipd thaﬂjlt appeared that ROGER- REDONDO had.

K. that he had been told .

about ALDEREGUIA's connection w1th the: PanamalanC:

‘Goverhment Scurce stated thaf]RhDONDO was at one time aC:Sj

"FapLaJP in an-anti-Batista organization known as the Segunda
_;Frenpe {(Secend. Frcnt) Source ‘learned: théE]ALDhRnbUIA 1s 5:3

almost. always prescnt a the,”Relepa”‘newspaper offlce in
Mlaml Fior1ua . S , o

v

VEC IANA xequﬁsted that tne ‘source teWI the CUIS 1n425:)

C:Mex1co City |that members- of the Coordinaci®n de Organlza01ones ;7.

"Revolucion@rias Unidas (Coordlnatlon of United Revolutionary
‘Organizations). (CCRU) frequently ceme to '"The Little Havana''

. Welfare Office in Miami and that it is believed. that CORU

gets money from: that office. C@ource stated that)one RAFAELC;%Q

:VVILLAVE E_ils currently in charge of that office. < VEClAVA
[étatea' hat) CORU members LEDO, CASTILLO, GASPAR JINM
- OROZCO -haVe been eﬁihat that office. CﬁECIAhA requestec i;&l

NEZ ©

at the. source also \tell #ine ‘CUIS that he had heard thaf
ALDEREGUIA is. curren y working . for the Panamanian Government
[EP addition, VECIANA asled the source to advise]CUIS that [N

_recentlv ORLANDO BEOSCH was interviewed dn a radio program

and he was encoursging action against the Venezuelan Govern--
ment. (Source was to further \ddvise the CUIS that BOSCH, who S:)
desired a speedy trial in V%enezuela, had gottﬁn word to CORU
"that if he did not get = twial soon that CORU would take action
and piace a bomb  zgainst some Venezuelan property. This

bomb would be' designed to- cause very little damage and no

- injury to anyone.. If the Venezuelan Government did not act

with dispatch regcraing a speedy trial for BOSCH, a second -

bomb would be placed by CORU which would cause con€1derao]c
damage tg_ Venezuelan property. C;ounce stated that VECIANA CT5:3
felt tbﬁzj;n light of the BOSCH trial matter, the Cubans might
~attempi To get tht Vonmzuelqn Government to expealte that

trial. : oo - :

A f;l:f”  __'”?f“‘7§§f:§&2f SEcREz;,
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el retnlsba i

déstined.

: o ;n7 C;ourcé3traveled from Mlaml b;o
‘. Mexico,

v1a Aeronaves

w2 Taxi to th
g ‘%%etlﬂg place with the CUIS.
this was ‘a maneuver to ayoid easy dstection of where
Cﬁe stated: thaﬁjhc went to -the Metro S op 0153

‘ﬁia to[&ekjco Ci C,Si)

irlines- FllghtC%411 on May 19 }1977 s

3 pm. and ‘a rriving at(ﬁexlco Cityfat 5 p. m.(:S~,

¥y no one at the: airpoxrt and went _to ‘his room CZS -
Dlplomatlcgjqotel 1n(ﬁcx1co C1t§:} At "7:20 p. :

middle of town .and, tHen another tu )

C:Spurce stated UMJC .SJ
€ was
and(jéj

saw people across the ovreet;(;%e stated that. he. ’alked throug:C}iJ

a tunnel and then’ Ietarned to

e center of the sidewalk where_.

~.he was. met by - CARL"\S ,(whoin he had- prev'lf)usly metD and. ano*herg J

. * Cuban indiwidua
o dark. jacket a.blue .T-shi t under the Jacket,

carrying a small handbag (i
i.8Stated.that: dhe. other-Cubdn was -a: white. male,»approx1matelj

28 years old,

 combed down.
ro 81deburns
He was dre
and dark®
black ci

~ his hand¢

. ()I th° &

: (Sourgce adv1sed that hj
travel to(Mexico

sourc Sourcse
sistefjlnvslved in his affairs with the CUIS and
did not come to moe* h1m as was prevaouSLv ar“angmq:KS)

: =fworn medlum Yength - -and- partec on the right

yﬁ with a llg

Le holder in his enouth.
Source belleved Lh%E)CARLOS was the apparpn

Source: stated th@E]CARLOS was, wearing a5
dark“pantQ,a%%
which there was a gun Source 5:]

and haVlncr black ha_wr
side which-was -
This individual who was referred to as RAUL, hld
mo mustache and was wearing white- rimmed glasscu.
Jacket, white shirt with a collar,
RAUL, aluuougn he dld not smoke, often had a
He carrlod nothlng in

1eader*CE£]

weighing 150, 5%'8'" 1all,

51ster from Cuba, AMALIA ald(fsz)
CityJto be with the CUIS during their meet with

waéjtold by CARLOS that they did not want

“therefore,




L ;-CSource advised thagRAUL left CARLOS énd the sourcej Ci:)
and- wen' to pick up an ap;j arentLy rented car .a short distancé
away. {Source stated that this car was a 1975 light green two«(Li]
Cfsjdoor Valiant. Cﬁource noted what appeaxﬁd to be car rental papers in
“R 's. pocket with the works "Puerto Rico' as part of the
VTrental firm's: namée.- Cﬁp"“enuerlng ‘the car, CARLOS stated
».that they dld Lot want ‘use..a:Cuban., Embdssy -Car-for;.these . oo
" meets for identif cationiireasons. Source- stated that théi](fij
traveled in the automobile for pprowlmately one and cne-
‘half hours and went to a Hotelf San Miguel in Puebla City. 5:)
He stated that fhey traveled out Of§j€‘100 City Yn the bxpresswayCK_
and in Puebl%:)we off angeforma Venue, proCeeded two S
blocks and then right for two DlO”’S Cépurce stated that \C.$)
‘the HoteLCEan Miguel apoeared very run down and thlrd clag (fSJJ
(He stated, . Thaﬁ)the JIS ‘had SOHarently rented .twe rooms (iS;D»”"
one on the ground oor and tho otner on the flrst floor
Room( Flog:}f Sedsra

et ~Uponentering” the(;an hlgue:}qotel “the sourfgjmet‘Cj““’““
a- thtp Cuban male(who was. introduced to him &S] HECTOR.™ HECTCICTS]
was approximately 45 years of age, '"'6” tall, weighing 185 }
pounds, having dark evés: and sllghflv gray bla"k hair, which
was combau'OLvaLghL backs- HECTOR wore no glasses and had no
mustache nor beard. Céomrce understood HECTOR to be)a telev;s¢un(:iJ
and videotape techniciani' ( CARLOS told source that lHECTOR calm(:5
. from Cuba and ‘worked with the CUIS in. Cuba. Upon entering the ...
ground floor room, the sonrce noted an automatic pistol lying °
on the _bed and he under<iood that thls plstol belonged to

HECTOR.\ s

Source adViqed that up to this point in conversation
with RAUL, the latter had talked a lot about the good- - times
that he recently had on a trip to the Soviet Union when he
accompanied FIDEL CASTRG:there. He stated that the Cuban
delegation enjoyed many .big parties in Russia and there was
an abundance of *“eer, vadka and Russian women. RAUL felt
~that the Russian peoplée:leved FIDEL CASTRO. Source stated
that while enroute to thw San Miguel Hotel, CARLOS advised

. the source that JCGRGE souds his- regards to the source. ~Source
- stated that JORGE :is "The General,' who has previously_met_
with the Séurce OT"YCbenr me‘uh.(E; : '

. ém;;&‘f{»:r:
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e In “the. ground flbor room,of ‘the. hoTeJ, the;uOUpr e e
"ffﬂﬂff1f"m}me* ano*h@r Cuban Who was 1nbrcauced ‘to. him as SANTANA. SOdruP

R i Uideseribed him as. Mulatto, who had Negro features.  He
is 5'87 tall,: hlng app rOYJm tely 160 pcunds;, 40 years “of .
“age’ and has: olapk kinky hair . *Source’ sfate at SANTANA
works for the Cub“ mbaxuy*' TMehl:O le ?K‘S,.,«‘, .

o Ainiie enroute to the San mcruel Ho*e? \RLOS. ng
~mentionedJtq the source. that *he CUI3- had wante 2§>nmke aC:&J
vidgotape Of 8 contact with the source and to . later show '
th;:]only to . FIDEIL: CAS RO‘-andothe igh~ ranklng ‘Cuban
Government officisls .. { Scurce agreud to’ this. Source noted
.in the room that & videotape camersa ,AWthh appeared to be a
Sony product, was mounted on a. triped on a table and a
microphone placed just off. to- the’ side’ of the table. - Source
stated that the video machine was black and: white in color
and that he understood the fllmlng wou]d also be 1n blach
'and wh té:XC;S;):.mw~v-:<~ . 3_y : S :

Prior tc the v1deotdp1n of the source
cen :conversations ﬂonnernlng SMANOL O RAY. e |
- CARLOS 'told him bia*;Mu“&z the source’s sister wab'reoeutly:w
' in ‘Puerto Rico during January, 1977, RAY had told her that
“he was interested in: meeting the CUIb "RAY had stated at’
that tlne that he would be sending a letter to the source's:

sister in Cubsa. Suurce understood that RAY would be making’

ther < 9d

‘2 meet with the CUIS 'in the near future. Source stated that
it apr»arec that the CUIS wanted no connection between the
‘source’'s sigter and RAY. Also, in conversatiqn ‘prior to the

had come from Cf%;];i
1977, arr1v1ng(fej

. videotapi ng. b‘ LG3
‘Cuba -to(Mexico City
very late.

advised the_sourcevbhap




o géyurge adv1aed that'nrlor to tke qucotaplng, RAUL
and SANTA the. .room and apparently went upstairs to - L e
"Room 102 to sleew. Source stated that he sat alone at the . ,
.table upon wh* the: Vldeotape machlne was-mounted ‘and CARLOS -
asked him : of- questlon S.  This tdping, in which tlve:v'“””
‘reels were, took one hour and uu.miﬁutéu.-.bqurce was-
asked aboui .amlly situation in ‘Cuba’™” bﬁrore FIDEL" CASTRO
took over. S asked about_ his fhoughts: . on&the,Batlsta '
‘Regime in i was” asked to Commenit about his presernt
family situation “in and: out of Cubla. -He was asked about C:s;l
what political movements he had been a member of, and he . '
responded with “1pha 66 and Lscamornv Eguen queotloned about(fSiLk;z
“”Alpha 66, the source told the interviewer that in 1964 )he )
had he]ped :Cuban_exiles and arms to pass t ough FuerTo Rj co -
to Santo Domingo:to be used against Cuba. { He stated thatyCs1
-during that y te-had helped approximately 28 1nd1v1duaLs~_ '

and that all butsfour of those 1nﬂ viduals had returnnd He

.-stated that the Other, four who.made it to. Luba"ere now - in -
“Cuban” priséns. > was .QSked" nents about th‘CTS:}
hpart;01pdtxonuln an .assassimnation. »ﬁtempt 01 ‘FIDEL CASTRO )
-1n Chile in 1971, (and the swvurce did. He was asked téj(:fi]

' comment on. the:: 3ab81nat1u“ of JOHN F. KENNEDY in 1963 and

about his contacis and knowledge .of ANTONIO VECIANA. The

- interviewer want to know VECIANA's position with the U.S.
Embassy in Boliviz in 1971. [gﬁ was asked to comment about(:S:j
a Mr. BLAIR and KAIL, who were repertedly employees of =

the U.S. Embassy ia Cuba during the takeover of the Cuban
~Government “by- FI 1L, CASTRO. ~The CUIS suspected: these 5
individuals of being associated with the U.S. Central Intelligence
_ Agency and asked the source that if he knew where they are '

e . now and if‘he had ever contacted them at the 1. ;1 Embassy

Bt

Source was guestioned about h]g m TLACJpathn in \another:
assassination attempt of FIDE TRO which took place in
1981 in Havana, Cuba. Source stafed thgi)ai that time C: :j
VECIANA, BERNAREDGC: PRADRE E\(énc bé)brlc. to kill FIDEL,CASLROC?$:3
with a Bazocka. (Je stated thgi]an apartment was rented onCTS
Mission Street .ini Havana, Cuba, by VECIANA's mother- 1n -law
C}ource stated tha:jtnuv waited nine months for TIDEL ASTWDCTQJ
to appear at a pudblic gathering at the Cuban :epitol which_was
Coonly one blnLk,awgv, but. thelr operationj)had no- success. Cﬁe(féi]
" stated that PRADRERES had hired two othérs to fire-
the Bamooka .and ater they reported *haﬁj .t was ftoo dld and C:S
not fuﬁotitqu' >urce stated thaf:ths deco:ad,whicn WA 'uClS

viged a A, had hean hldden ntil the time of the'




aFormmertloned ssassmmatlon attempt (}ource added tha:)thec

‘Cuban Government’ found out about this abssassination atteript

“about two. month after the above-menticned individuals. '
: the %mtel room, because Lhe Bazooka wWas,

A askwd(%he bourcé)to send a mnssage to FIDELC'
C2STROwand scommi:nt .on “what he thought: about the possikbility:
E .7 ¢ ..of renewed .rélations between the Unitéd States and Cuba.
K © % " Source stated that maeny Cubans wanted to return to Cuba for
& o . family reasons and. that many Cuban exiles are still; however,
hostile against the FIDEL CTASTRO Guwernment. As a message
Cf{}to .the Cuban Gcrernwent,(%pmrc staked thaEShh was sorry. that
he did evervt ‘ngragainst CASTRO and that he wanted to come -
“back to Cuba sometime to- visit andi that he would also like:
-to help the. Cubin: Government. The interviewer asked Ghe 5:3
. :ou;vélhow he felt about warking with the CUIS contacts
‘6-lthat he had mét “in recent’ months: and (8 OﬁrCe“réﬁorted”faVOfably
~_about these individuals. CéuulC@J,'& asked to commeht abou ,
“the Cuban Revolution and his worl cing with the CUIS. Cﬁourcg S
"~ told the interviewer that thlngs appear to be good in Cuba
and. that everyons: is receiving free education and medical
treatment.. C}ou#CE added that)he lHas never lived under(:S
Communism -85 heicduld not make a well considered statement
C@ abhut it. CE ~stated in the last segment of the Lapfjfhey
esented H:o 1 large blow-up photographs of photoagraphs
Ce:}C}hlch he ha ier given to them)which concerned an Alpha
: 66 mcetlng Texas, in 1963. There appeared in the
L shots an widual answering description of LEE HARVEY OSWALL
‘ - ’ CS:} The askéd(&hé.sburce in front of the video machih%ﬁto point ¢
e B : which individual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY
| OSWALD. There was no other comment made about these pictures.
L _ - There were no other questlons made(énd at that p01nt the[fsz)
1 Vldnotanlvg en
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b :H.Eéurrng the abovn-taplng, tne*source fel tha nc«AC:SLJ?M‘A
'was very -convincing -and that' he camﬂ(acrosq as: giving. lr.one»W‘c,;'~
Forthrlght -responses.  He stated that after the taping they
, showed him approximately .20 +t0 25. plcturer'OL Cuban. eXiles . -
o fw»,'wf -and -requegted that he iden fy the individuals on’ the: :]
C . photos. Cgource stated tna%ﬁthese photos were guite old and(:5 -
. '~ that several had samé names. on the back. alrhoucn they were
leferﬁn' 1nd1v1ouar » “Theé" CUIs" requestpd that" ‘he identify
“anyone- hegcould in. the: group of photos. (Source. s;ated that |
“he saw FRANK CAS”RO,' current CORU mombpr, among- tne group
of photographs. S

In conversazion after the Ldan§:3CA 05 nentloned CZS:]
“that CUIS knew . that Mr. BISHOP, who w3is referred to in
recent conversation between thc source and the CUIS, was an
1nd1v1dual w1th -he name of DAV PdtLLY o PHILLIPS (phonetic).

: CARLOS advis ed that he would ask hlq‘quperlorq .

for Lth;ZO OOO loan which had been earller requested. by CLS_]
'C}hﬁ source, | advised(the cou"céyfbdt he has nct had an(i
Lopportunity to talk .with his supeTiors about +he matter.: -

CARLOS added that h@ would like to send sourcc to Cuba tor(:S:)
‘three or four days of training and at tbat time he could
"meet FIDEL :CASTRO and mther. Cuban Government leaders.
was suggested by LHRLt.gtndLCEhc soux oéjouulu travel from(:S:}
Jamaica or FlQrida in & boat,alone, énd the source strongly CS:_]
! . : stated that he . \Wwould never Lrave by ‘such a meansw The

: nature of the fraining. was not discussed. CARLGS advised

that the CUIS would li%e him to travel to “lor;du for
a three ox four»dav pemiod and mix wzrn CORU members and VECIANA.

o C;ource adfzued that durlng onea l“ minute oerlod ' C?S:B-
PR after the videotaping the electric lights went out and there
g was some consternation in the room as to what was happening..

ved _ At this time the source noted that CARLOS had in his

. possession an auvtomatic ristol. Source advised

that he, RAUL .and CAREHS, left the room at abocut 3 a.m. CARLOS
took :the tapesswith . “and HECTOR and SANTANA stayed in the
room:. -~ The source,” ’S and RAUL traveled approximately one
~and one-half hours. to Mexico City and at one time, approximate
-5 . a.m., their car: opped by a traffic patrolman as they
had gone through.. traffic light. CARLOS presented his
diplomatic DES he police officer permitted them to go.
- RAUL did not: assport with him. .Source stated that
~during theitrip ,hexioo"CiEga CBRLOS czltea that he »
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“this restaurant is aJso LO“ Ted near the Comer01al Mex1cana (:S

ffhe Veca Negrgjlesbaurant and at this p01nt met a Cuban whom
‘he. had not me

'~Q1deburnu nor-a mustache:
'qtfalght back and he was- weawlng a white Guaybera.
wwdded that)this individuai appeared to be a cigeratte chgin

.described CAMPOé]ab a ‘white male. Cuban;,
“and - an- employee of ‘the Cuban Embassy

;crlbedC?AMPOéjas,a rather fat individual.
‘was also use

~advised(the. SOUiC%}t

- the source
-that date and that he would be telephonically contacted by

<. Mazarik #5564, Colonia Polanco, Mexico 5,

Leoin case of an . emerdone\ meet in.- -samaica. he-could. go-to tui]CSj

notel and‘ Lat the onLyClS:Jﬂﬂﬁu_
réaSOP they had uced t '_1t was: a_safer'meeLﬂn p1aqe

han anvwasie (1R Mexibts Cltv Upon dfonplng(}he eourc%} """ S

bARLOQ.-equeatLa kim to meet him and others at the aca L

Restaurant  the following morning at 9:30 a.m. Csource¢:353“”““

; iqc: Universidad and 5

"Source added that \C

éfe'tlv Ol%likﬁd the

stat®d thatjthis restaurant is cated at
Street (clcse to ‘the{ DiplomaticoJHotel).

hopplng Center.‘

",At 9:30 2. m..ou@ay 2031 977., éoaxcejmet CUIS abC

sJ
before. This individual was a white male,
tall; weighing 160 pounds, having black:
approximately 48 years of age and aot wearlng glasses,
This individual's. hair was_worn

Céourco {Zij

approximately 5'106"
hair,

smoker. . In addition .to this individual, the source met AMPOS¢<:SJ
whom he had met _on his previous trip to-MeX1co City. Source 3
- 96" tally. approximately-V'&
weighing 160 pounds, Las ding lcng. tlack hair
é Mex:Lco. Sourcaaex—C53 ;
The name(CANPOSANTQ)C 5.3
to this 1nd1v1dua1

35 years OF age,

in reference

Céource advised Lhailthe aboveumentjoned ne“rcjs:]
individual appeareu tﬁ be in command when he, CARLOS and
CAMDO;)metCEQG sour for breakfast. The new'individualé}SD”

4t the CUIS would like to see him .C S, 3
again in( Kingston, Jamaics n Aungust IE] 1977. ((He advis c1£:§
to travel to the(ﬁegasue Hotel in kjngs+o§]Oﬂ s7) '

the CUIS. (He waé)adflsed by the new individual .that if he C:Sj

‘had something of an urgent udtuvo to discuss with the CUIS

he could either send a cable(to Kingston, Jamaica, or Mexico Csi)

Cit;, Mexico. He stated trqu the cable would advise that =

"I'm going to pickup a visa for Dr. MIRANDA PRAIEﬂon (given Cgij
"(The sour jﬁwae instructed that he would then travelC:SLj

'S earlierTthan the date menticned in the cable. He

cther instructed that he could send the cable to either

ARBONELL, #9 Trafalgar Avenue, New hlng ton, Jamaica,

to establish a meet in Jamaica, or to PEDRO AMPO, Presidente

D.F., to establish

meet in Mexico. He was advised by the new individual that
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(?égaéuéﬁﬁofé?”iﬁ;kL gOtogland fhe CJIS WO Id *elEDhonlC&LIV(:S:]
call him. * If such an.emergency meﬂc waﬁ requir ed(in Mexico
“City, Mexnco,Abouvne was advised: to go. t@ the Metro Station

"Viaducto,' which - ~;5Teu ¢n Lront of & mov1e hous%j}CS) L

’iqm' that' - fhn‘”UIo wculd 11ke to £T5:3
; d a. cab]e fro ,country other than, i;
r.'who is cur: iy residing with’ (5.3-- ‘
'requ\¢t1ng e zine be %ent O LG
is a resident OE.”Lu;l . ‘ NC

. ThegﬁeWrindivjdual advised (thes djcéjthat he COleé:gj
be contacted anywhere in the United ST or Puerto Rico by
one of their aEentS,and-that this indiwiddoal would approach

A8

;5 coatact T
~Cuba -to- the
. the source ’
the source™

‘him by saying, ‘Todk. like the broths _nf'Dr. MIRANDA “QADO
Source was “inst dto retort to.the px
by saying '"Ves, n her is Dr. ANDREW

swhous statement
TRANDA PRADO.](C )

.t@h‘e sourcejwas CS
men help him wiTh his
loan. fe was ing wted at that time
wnh A“TONlO VECI®#A and only to ke Cs
e ed(the @{}about the £ Sff
nd ai this: tha \.,UJ.D CSJ

States CSJ -

v During the course:-
advised that the ban Gove
" request for af%2
‘ C?Ot to do any bu
"friendly with him
current status’ ol
stated ‘that they w»
s0 that they wou Lé

Tﬂe CW

sdual mentloned above. asked(@he sourcé} Sf%
itT(NENA (MARIA). A

y:who had_resided frem 1963 to 1966 o“‘
the gecond floer gource's AOUSE<:Q Rio Piedras, Puor*vM
cho:)hau in - any Wiy shoen connccted 'with the U.S. Central
Intelligence Agency. - He was gugstioned about her background.
According tothe source ACEVLDQ)had lived with her *‘sfer<:5
on the second TWOGJ 01<ih@ source 's fhome and that both were S
Cuban exiles and .rs..(Epurce furnished the CUIS no C 3
pertinent dnfor af sncerning( ACEVEDO. He advised only($ )
that)the two slqt i"moved in 1576 to an apartment in
Boringquen Towors' urce, Puertoc Ricoy and that NENA
currently works a o Puertoricano de Ninos and that

. the sister .werks Remirez Comercial. Source stated that (:S:)
inn.lQGé(ﬁEﬂé}wwc meﬁ“’ay aff;llated wabh Alpha 0e, C;S -




5quce adv:sed th%:]at _
s@rv1ces and e\pense 4nd st teﬁ tLdL in

he would have moii money ‘for him.  He. Wascj%;;j]

s 600 FoF i
“August, 1977

'adviﬁcd that on{August 11, 1977 ) the a'Luu1v1dual would
“be-. comlng to- seef the source. The source was told that thw

PUIS 1s very happy w1th thc Wu”k That he 1s ﬂ31nv

@tl:‘he qource adv1sed 1hat hc ]eft 1“h° ;r oup of C_5J

Agents sitting at the table.in the res*aurant and went o
irectly to his horel ‘and to the airport. . He fleyw k to’
San Juan, Puerto Rﬂlo on Eastern Airlines. ?LIGhTCaO%jWH¢ChC:;j
1eparted(ﬁex1uo Cit t approximately 12: 45 p.m. . and arrlved(:~j
C}n San uuaéjaf abouu lu O‘ 1OCA that cwenlnw :}

: Upon t@rﬂ;natlon of the above 1nterv1mw Czho Cifj
qourcu stated that hglfelt that the CUIS trusted hlm 100%: and"

that they have triad him- in the last six months to see if he was
honeSf with them. He added that he did not think the CUIS had very
. up-to-date .or gogd information copgcerning the. Cuban exiles in the
“United States. (Source stated thﬂE} -E\dz@lc i this is hPVJTzu+63
dppreciation the CUIS has. for receiving copies of '"Replica'
magazine Whl@h is 30 edSllV purchased in the Unlted Staue° aﬁd
Puerto Ric . :
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